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Acta del Consell de Departament de Ciències Agràries i del Medi Natural 

Número de la sessió: 98 

Data: dimecres 19 de desembre de 2018 

Hora: 12.15 h 

Lloc:  seminari TC1226DS 

 

 

Assisteixen:  

Alamar Rocati, Sergio 

Arbona Mengual, Vicent 

Cerezo García, Miguel 

De Ollas Valverde, Carlos 

Dolz Tena, Santiago 

Fernández Crespo, Emma 

Flors Herrero, Víctor 

García Agustín, Pilar 

Gómez Cadenas, Aurelio 

González Guzmán, Miguel 

Jaques Miret, Josep Anton 

Pastor Fuentes, M. Victoria 

Pérez Clemente, Rosa M. 

Rambla Nebot, José Luis 

Roselló Ripollés, Salvador 

Sánchez Bel, Paloma 

Vicedo Jover, Begonya 

 

 

Excusen l’absència: 
Alfaro Fernández, Ana Olvido 

Camañes Querol, Gemma 

Hurtado Ruiz, Mónica 

Valcárcel Germes, Mercedes 

 

 

Ordre del dia 

 

1. Nomenament del secretari o secretària del Departament. 

Després de la celebració d’eleccions a la Direcció del Departament de Ciències Agràries 

i del Medi Natural, es proclama director Miguel Cerezo García, qui nomena Vicent 

Arbona Mengual com a secretari. 

 

S’agraeix a Rosa Maria Pérez la seua dedicació i tasca al capdavant del Departament, 

primer com a directora i després com a secretària.  

 

2. Lectura i aprovació, si escau, de les actes de les sessions anteriors. 
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S’aprova l’acta del Consell de Departament anterior (acta número 97) de manera 

condicional amb les esmenes presentades pel professor Aurelio Gómez Cadenas i a falta 

d’incloure la intervenció del professor Sergi Messeguer Costa. 

 

3. Informe de la Direcció i dels representants del Departament en les diferents 

comissions. 

 

Escola de Doctorat 

 

Miguel Cerezo, després d’una reunió amb Mercè Correa informa sobre els canvis en els 

criteris que l’Escola de Doctorat estableix per a presentar una tesi doctoral en forma de 

compendi d’articles. La directora de l’Escola de Doctorat ens consulta si estem d’acord 

en proposar un àmbit únic per a incloure-hi les tesis que es realitzen al departament (p. e. 

Agronomia i Ciències de la Vida) junt amb els criteris d’acceptació quan aquesta es 

realitza per compendi d’articles. Es discuteixen diferents propostes de nomenclatura i 

s’insisteix en què el mot ‘agronomia’ no hauria de desaparèixer, perquè engloba totes les 

activitats de recerca del Departament. També s’informa que s’hi han d’establir els criteris 

mínims per a poder presentar la tesi en format de compendi d’articles i s’insisteix en què 

aquests siguen els més inclusius i menys restrictius possible. En aquest sentit, des de 

l’Escola de Doctorat es planteja en un futur la possibilitat d’eliminar l’avaluació externa 

per a les tesis presentades com a compendi d’articles. El professor Josep Jaques exposa 

que l’avaluació externa assegura que tota la tesi és revisada, posa un exemple en què els 

mínims requisits siguen dos articles publicats en Q1, però que la tesi tinga quatre capítols, 

només la meitat de la tesi hauria estat avaluada. Aquest dubte es consultarà amb la 

direcció de l’Escola de Doctorat. Aleshores, s’obri un període de reflexió per a llançar 

propostes i restem a l’espera de la contestació de l’Escola de Doctorat per a proposar i 

establir criteris. 

En un proper Consell de Departament, s’aprovarà el nou nom, així com els criteris per a 

la modalitat de tesi per compendi, i es comunicarà a la CAPD de Ciències per a la seua 

discussió i aprovació si s’escau.  

 

CEP virtual (desembre) 

En les CEP virtuals que han tingut lloc durant el mes de desembre s’han aprovat per 

assentiment totes les propostes: canvi en el pla d’estudis d’Infermeria, les quals inclouen 

el canvi de l’assignatura Microbiologia del primer al segon semestre. La professora 

Begonya Vicedo comenta que han sol·licitat que aquesta assignatura torne de nou al 

primer semestre. S’informa de l’ampliació de places d’Oferta Pública d’Ocupació 

(actualment de 33) a 27 places de TU, 12 places de PCD i 5+2 places de RyC (5 a TU i 2 

a PCD). Aquesta ampliació està vinculada a la taxa de reposició de la Universitat 

Politècnica de València (UPV). La UPV ha eliminat la llista d’espera i la taxa de reposició 

que li sobra per jubilacions l’ha cedida a l’UJI. S’espera que un parell d’anys s’acabe la 

llista d’espera. 

 

Reunió de directors de departament amb el vicerector de Professorat, Ximo Gual.  

La reunió va tenir lloc el passat 12 de desembre per a sol·licitar dels departaments que les 

negociacions docents es facen al 98% de la dedicació, encara que s’estudiaran totes les 

propostes. Durant la reunió, el professor Victor Mínguez del Departament d’Història 

comenta que la mesura afectarà negativament el professorat amb més activitat 

investigadora i, en la situació actual en què l’UJI ha pujat la seua valoració en l’índex de 

Xangai, els retalls podrien exercir un efecte desmotivador en aquest professorat. Ximo va 
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replicar que, en el pitjor dels casos, posa l’exemple del Departament d’Enginyeria 

Mecànica, significaria un increment de sis crèdits a repartir entre 10 professors a temps 

complet. 

 

Algunes de les propostes que es van fer: 

 

- Baixada de la dedicació a 24 crèdits. 

- Planificació ‘a la carta’ per a cada departament, segons les seues necessitats. 

- Considerar en cada cas el nombre d’alumnes de cada assignatura. 

- Per al càlcul de les figures a temps complet, tenir en compte els crèdits de màster. 

- Incloure la possibilitat de reassignar crèdits entre àrees. 

- Proposar que les reduccions per sexennis siguen menors. 

- Que les reduccions per càrrecs acadèmics siguen a càrrec del departament i no de 

Rectorat. 

- Fer modificacions al capítol 1, que actualment ocupa un 75% del pressupost de 

l’UJI. 

- No modificar la dedicació dels ajudants doctors. 

- Fer valer les accions de millora educativa. 

 

Representació en la Comissió del grau en Medicina 

El vicedegà del grau en Medicina, el professor Conrado Martínez, ha comunicat al 

Departament que des de la Comissió han accedit que hi haja un representant de la resta 

d’àmbits. Ens ha sol·licitat que ens posem d’acord entre els àmbits implicats i que es trie 

un o una representant. En aquest sentit, els àmbits de Matemàtiques i Física no s’han 

pronunciat, encara que el professor Enrique Tajahuerce ha manifestat la seua conformitat 

en què siga CAMN el representant. Després de debatre, es decideix que la representació 

siga rotatòria i que cada dos anys canvie, figurant la resta d’àmbits com a suplents. Miguel 

Cerezo serà el representant del departament a la Comissió de Grau de Medicina durant 2 

anys. 

 

S’informa que la situació en el grau en Infermeria és la mateixa des que la professora 

Begonya Vicedo va deixar de representar-nos. S’acorda que des del Departament se 

sol·licite al vicedegà del grau en Infermeria, el professor Eladio Collado, la possibilitat 

d’incloure un representant de la resta d’àmbits fora de la Infermeria en la Comissió de 

Grau. 

 

Al final del Consell, Miguel Cerezo informa de la situació de la tècnica dels laboratoris 

de pràctiques, Lourdes, a qui el Rectorat s’ha compromès a ampliar el contracte, ateses 

les necessitats actuals en els laboratoris docents.  

 

4. Discussió de les necessitats d’espais per al Departament. 

 

Arran de la petició del professor Víctor Flors al Departament per a donar suport a la 

dotació d’un nou laboratori per al maneig de malalties de quarantena, es va iniciar un 

debat sobre les necessitats d’espai que afecten el Departament. El professor Aurelio 

Gómez recalca la necessitat de discutir aquestes necessitats i la seua priorització de cara 

a fer una sol·licitud formal a Rectorat. 

 

Aquestes necessitats són: 
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- Espai per a ubicar l’equipament nou adquirit a través de la concessió del projecte 

GVA-FEDER. 

- Espai per a reubicar equipament d’ús comú ja present al Departament: 

olfactòmetre, microscopi, speed-vac, HPLC, termociclador qRT, cambres de 

cultiu, congelador, màquina de gel, equips de fotodocumentació... 

 

Tot aquest equipament d’ús comú està present al Departament i comparteix ubicació 

(un laboratori xicotet a la segona planta) o està repartit als passadissos de la tercera 

planta. Alguns equips com ara l’olfactòmetre o el microscopi no estan en la millor 

ubicació possible, l’espai destinat es calfa moltíssim durant l’estiu i això impossibilita 

el seu ús en condicions adequades. L’speed-vac, encara que està dins d’una campana 

d’extracció, emet vapors que resulten tòxics per al personal que hi treballe amb la 

resta d’equips i que, a més a més, poden interferir en els resultats de l’olfactòmetre. 

 

- Condicionat de l’espai disponible a la planta 0, on estiu rere estiu s’han 

experimentat temperatures excessives, les quals han provocat el malbaratament 

de congeladors. 

- Petició d’un laboratori de quarantena de 18 m2. 

 

Intervé el professor Aurelio Gómez que indica que les peticions indicades afecten el 

Departament en el seu conjunt, són urgents i s’ha de donar solució. En canvi, la sol·licitud 

del laboratori de quarantena respon a necessitats particulars de dos grups de recerca, no a 

necessitats generals del Departament. En aquest sentit, remarca que si es tracta d’una 

petició particular que implique el condicionat d’un dels seus laboratoris no tindria cap 

problema en donar-li suport, això si, a títol individual, no com a Departament, i que eixe 

és el missatge que cal fer arribar al vicerector. 

 

La professora Begonya Vicedo explica que la petició del laboratori de quarantena (nivell 

P2) sorgeix arran d’una sol·licitud de les àrees de Medicina en la mateixa línia i la 

proposta, per part del Vicerectorat d’Investigació, que totes dues propostes anaren juntes. 

El professor Josep Jaques recolza fer una petició que incloga espai per a dotar un 

laboratori de quarantena nivell P2. En aquest debat, la professora Pilar García sol·licita 

que s’incloga més espai per a despatxos. 

 

El professor Aurelio Gómez insisteix a diferenciar-hi les necessitats que afecten el 

Departament i les que afecten grups de recerca particulars i s’inicia un debat sobre si el 

laboratori de quarantena P2 és o no una necessitat comuna del departament. La concessió 

del laboratori de quarantena suposa un increment de l’espai disponible per als laboratoris 

que han de fer-ne ús de manera immediata i posar això com una demanda del Departament 

en conjunt, pot afectar negativament a qualsevol petició d’espai posterior. Per la qual 

cosa, s’estableix un torn de participacions per a tractar de concretar les distintes peticions 

i, sobretot, prioritzar-les. La professora Begonya Vicedo expressa la seua desconformitat 

amb la priorització. Per consens, s’acorda que: 

 

1. Espai addicional per a equipament nou (procedent de la concessió del projecte 

GVA-FEDER), per a la reubicació de l’equipament resultant del condicionament 

d’un laboratori de quarantena nivell P2, tal i com indica la investigadora Paloma 

Sánchez, i per a la reubicació d’equipament d’ús comú ja existent així com el que 

es troba repartit als passadissos (queda pendent el càlcul de superfície i necessitats 

específiques per al condicionat). 
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2. Condicionar l’espai de la planta 0 per a poder albergar congeladors de -80ºC i 

altres equips que puguen veure’s afectats per les elevades temperatures que 

ocorren a l’estiu. 

3. Condicionar un espai pertanyent a l’àrea de FV per a crear un laboratori de 

quarantena P2. 

 

5. Hivernacles 

 

Intervé Sergio Alamar i informa de les reserves actuals. Des de la Direcció se li sol·licita 

que recorde als grups de recerca la reserva i pagament dels hivernacles. Sergio Alamar 

informa que l’hivernacle ha rebut visites d’instituts de secundària i col·legis de primària, 

així com estades d’alumnes de mòduls de formació professional per a realitzar-hi les 

pràctiques. Es destaca el bon funcionament de les noves instal·lacions, així com la seua 

comoditat i funcionalitat i la feina desenvolupada per l’OTOP que ha instal·lat sondes 

noves de millor qualitat, i queda pendent la instal·lació de malles d’ombreig, encara que 

està en procés. 

 

Informa que hi ha arbres de taronger amarg i mandarí Cleòpatra en fructificació per a tot 

aquell que estiga interessat a recollir fruits per a obtenir llavors. 

 

6. Torn obert de paraules 

 

No hi ha intervencions. 

 


